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Protokół nr 39.2022 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Obrady rozpoczęto 23 marca 2022 roku o godz. 15.00, a zakończono o godz. 17:15 tego samego dnia. 

Prowadzący obrady otwarł posiedzenie w trybie hybrydowym. 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radny Robert Marciniak 

  Radna Irena Nowak 

  Radna Elżbieta Musiałowska  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

– Tomasz Chudy – Burmistrz Zdun,  

– Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy Zduny,  

– Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

– Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami, 

– Marcin Woźniak – Nadleśnictwo Krotoszyn, Leśnictwo Rochy,   

– Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska,  

– Ewa Obal – Prezes Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA,  

– Marcin Gaszek – przedstawiciel Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA. 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przed rozpoczęciem obrad głos zabrał p. Marcin Woźniak w sprawie drewna dębowego opałowego 

złożonego na hałdzie w lesie. Zwrócił uwagę, że drewno można ułożyć i sprzedać. Jeśli drewno nie 

zostanie zagospodarowane to przy obecnych suszach będzie stanowić zagrożenie pożarowe.  

Adrian Matysiak wyjaśnił, że zamiarem było dokonanie wycinki drzew chorych tzw. posusz. 

W toku dyskusji ustalono, że sprawa będzie rozpatrzona i jeśli będzie możliwość prawna to ogłoszone 

zostanie zapytanie ofertowe na zgromadzone drewno. 

W dalszej części obrad członkowie komisji przeszli do omawiania projektów uchwał.  

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska Radny Robert 

Marciniak otworzył posiedzenie witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane 

quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne 

otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja.  

W dalszej części obrad prowadzący obrady przedstawił porządek obrad: 
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1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - 

Zduny, 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - 

Konarzew, 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej -

Baszków, 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - 

Baszków, 

e) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2022, 

f) w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących własność 

Gminy Zduny, 

g) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników,  

h) w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania drogami 

powiatowymi, 

i) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022,   

j) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 2028. 

3. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 2021 r. 

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Analiza działalności Związku Międzygminnego „EKO 

SIÓDEMKA” w Krotoszynie.  

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

- Zduny, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Członkom komisji przedłożono mapę 

poglądową. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący 

obrady Radny Robert Marciniak poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - Zduny, 
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Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

- Konarzew, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Członkom komisji przedłożono mapę 

poglądową. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący 

obrady Radny Robert Marciniak poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - Konarzew.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

- Baszków, 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Członkom komisji przedłożono mapę 

poglądową. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący 

obrady Radny Robert Marciniak poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Baszków.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

– Baszków, 
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Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Członkom komisji przedłożono mapę 

poglądową. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący 

obrady Radny Robert Marciniak poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej - Baszków.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

e) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Zduny na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Robert Marciniak poddał projekt uchwały  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

dla Gminy Zduny na rok 2022.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

O godz. 15:21 na sale obrad przybył Radny Janusz Hyliński. Stan Radnych obecnych na sali wynosił 

5 osób. Prowadzenie obrad objął Przewodniczący Komisji Rady Janusz Hyliński. 

 

f) w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących 

własność Gminy Zduny, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk i Tomasz Chudy. Zgłoszono pytania do projektu 

uchwały.  

Radny Robert Marciniak pytał czy treść regulaminu była ustalana z sołtysami.  

Tomasz Chudy odpowiedział, że nic w regulaminie nie zmieniono, a pochodzi on z 2014 roku.  
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Radna Danuta Kułaga pytała, dlaczego regulamin jest wprowadzany uchwałą, skoro wcześniej 

funkcjonował i nic w nim nie jest zmieniane.  

W toku dyskusji Skarbnik Iwona Klepacka wyjaśniła, że ustawodawca zmienił podstawę prawną. 

Wcześniej regulamin wprowadzał organ wykonawczy, czyli burmistrz, a teraz musi to uczynić organ 

uchwałodawczy, czyli Rada. 

Radna Danuta Kułaga zauważyła, że zanim Rada uchwali przedstawiony regulamin powinien być 

skonsultowanymi z sołtysami, aby mogli zapoznać się z jego treścią.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że od 10 lat regulamin jest stosowany i Sołtysi nie zgłaszali uwag do treści 

regulaminu.  

Radna Danuta Kułaga dodała, że zasadne jest, aby w ramach dobrej współpracy z Sołtysami 

przedłożyć im projekt uchwały do konsultacji.  

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że zmiana jaką wprowadzono dotyczyła sposobu 

rozliczania wynajmu sali, czyli podpisanie umowy najmu dokonuje Sołtys, a pieniążki wpłacane są 

do budżetu gminy. Fundusze zebrane z wynajmu sali wracają do sołectwa.   

Radny Janusz Hyliński dodał, że miał od Sołtysa uwagę, że nie wie co to jest protokół zdawczo -

odbiorczy. Prosił, aby taki wzór przygotować.  

Radny Robert Marciniak w imieniu Sołtys Konarzewa zgłosił uwagi do projektu uchwały w zakresie 

§ 3 ust. 6 pkt. 6 i ust. 7 oraz § 4 ust. 5 i 12 projektu uchwały. 

Miłosz Zwierzyk zaproponował, aby projekt uchwały został przesłany do sołtysów, aby nanieśli 

swoje uwagi.1 Przedłożony Radnym projekt uchwały, powstał między innymi na wniosek pani Sołtys 

z Konarzewa, która zawnioskowała o zmianę cennika sali w Konarzewie. Aby, cennik wprowadzić 

Zarządzeniem Burmistrza najpierw musi być uchwalony regulamin, który podejmuje Rada. 

Radny Robert Marciniak i Radna Danuta Kułaga uznali, iż należy przekazać projekt uchwały 

Sołtysom do ponownej weryfikacji. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy wyjaśnił, że protokół zdawczo - odbiorczy będzie dodatkowym 

zabezpieczeniem dla Sołtysa, który odnotuje stan oddanej sali oraz stan sali zdanej po imprezie i 

oszacuje powstałe szkody. Dokument dołączony będzie do umowy najmu sali.  

 Osobną sprawą jest wynajem naczyń, które przeważnie należą dla KGW i ta organizacja zarządza 

ich wynajem.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu 

korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących własność Gminy Zduny.  

 
1 Dnia 24.03.2022 roku wysłano do sołtysów pismo z prośbą o przedstawienie pisemnych uwag do projektu uchwały do 
11.04.2022 r.  
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Wyniki głosowania: ZA: 0, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: PRZECIW (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena 

Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Janusz Hyliński 

Z uwagi na negatywne zaopiniowanie projektu uchwały, Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i 

Ochrony Środowiska wnioskuje o wycofanie punktu z porządku obrad sesji i wnosi, aby przekazać 

sołtysom do akceptacji projekt uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic 

wiejskich, stanowiących własność Gminy Zduny. 

Głosowano w sprawie: wycofanie punktu z obrad sesji i przekazać sołtysom do akceptacji projekt 

uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących 

własność Gminy Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. Negatywna opinia komisji oraz wniosek o 

wycofanie punktu z porządku obrad sesji i wniosek o przekazanie sołtysom do akceptacji projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich, stanowiących 

własność Gminy Zduny stanowią załączniki do protokołu.  

 

g) w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i 

ich domowników, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk i Tomasz Chudy. Pytań, uwag do projektu uchwały 

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 
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h) w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny wykonywania zadania zarządzania drogami 

powiatowymi, 

Projekt uchwały przedstawili Miłosz Zwierzyk i Tomasz Chudy.  

Radny Janusz Hyliński prosił, aby zwrócić uwagę na sposób uporządkowania poboczy. Aby maszyna 

ścinała pobocze niżej niż jezdnia na tyle, żeby pobocze było troszkę niżej niż jezdnia. Wtedy woda 

w czasie ulew będzie mogła swobodnie spływać do rowu.  

Radna Danuta Kułaga poruszyła kwestie naprawy dróg na drogach gminnych i samego sytemu 

naprawy dziur na drogach gminnych.  

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że kolejność naprawy dróg zależy od skali zniszczeń i zgłoszeń z policji 

o uszkodzonych kołach na drogach gminnych.  

W dłużej wypowiedzi Tomasz Chudy przedstawił koszty naprawy dróg gminnych. Podkreślił, że 

tylko kwestie finansowe ograniczają gminę w naprawie dróg oraz liczba zatrudnionych pracowników 

gospodarczych. Dodał, że gmina ubiega się o dodatkowe źródła finansowania, gdzie tylko jest 

możliwość, aby drogi wyremontować i przez to zwiększyć bezpieczeństwo mieszkańców.  

Prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński ze względu na przedłużająca się dyskusję zaproponował, 

aby zorganizować osobne posiedzenie na temat stanu dróg gminnych i sytemu ich naprawiania. 

Wspólne posiedzenie komisji zostanie zorganizowane w maju.  

Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący 

obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Zduny 

wykonywania zadania zarządzania drogami powiatowymi. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

i) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono zapytania do projektu uchwały. 

Radna Danuta Kułaga prosiła o przedstawienie kosztów zamówienia równiarki na drogi polne w 

Perzycach. Podziękowała za wysypanie kruszywa na drogach w Perzycach.   

Miłosz Zwierzyk wyjaśnił, że jesteśmy na etapie weryfikowania wydatków rocznych poniesionych 

na działalność bieżącą w zakresie remontu dróg. Do końca przyszłego tygodnia pracownik przygotuje 

wyliczenia, ile możemy jeszcze wydać na doraźne remonty dróg. Dodał, że oprócz kosztów 

poniesionych na wyrówniarkę jest jeszcze kwestia jej dostępności i operatora. Posiadamy 
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zgromadzony skruszony gruz w ilości 2500 do 3000 ton, o szacowanej kwocie 65 tys. zł. Zatem 

kruszywa starczy na ten i kolejny rok. Na dodatkowe środki na remonty dróg, nie ma szans i ten sam 

problem jest w powiecie. Na zarządzie powiatu również poruszył kwestie stanu dróg powiatowych i 

możliwości ich remontu. Gminy mają szanse na pozyskanie środków z Rządowego Funduszu Dróg 

o dofinasowanie na remonty dróg. Wnioski składa się do wojewody wielkopolskiego. Na drogi 

położony by był dywanik asfaltowy, który doraźnie poprawiłby bezpieczeństwo i komfort jazdy 

uczestników ruchu drogowego.   

Działania naprawy dróg prowadzone w miarę posiadanych środków finansowych. 

Radny Janusz Hyliński pytał o kwotę 132 460,00 zł na co zostanie przeznaczona.  

Iwona Klepacka wyjaśniła, że w rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód zwiększa się 

o 132.460,00 zł plan wydatków w § 4300 na zakup usług oczyszczania odprowadzanych wód 

opadowych i roztopowych, pochodzących z dróg gminnych. 

Milosz Zwierzyk dodał, że opłata ta wynika to z przepisów prawa. Zarzut Wód Polskich przy 

ustalaniu taryfy, że mieszkaniec płaci za wody opadowe i roztopowe na drogach gminnych w taryfie 

za ścieki. Przeliczono utwardzone nawierzchnie dróg gminnych i wyliczono kwotę po umownej 

stawce 2,9zł/m2.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na rok 2022.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, 

Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

j) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 

2028. 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2022 – 2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 3. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 2021 r. 

Sprawozdanie przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do sprawozadania nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał sprawozdanie  

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania sprawozdania z działalności Rady Miejskiej w Zdunach za 

2021 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Sprawozdanie i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W toku dyskusji Przewodniczący Komisji wniósł o zwołanie dodatkowej wspólnej komisji na temat 

stanu dróg gminnych w gminie Zduny.  

Innych uwag nie zgłoszono.  

 

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Analiza działalności Związku Międzygminnego 

„EKO SIÓDEMKA” w Krotoszynie.2 

W dniu 23 marca 2022 roku Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska analizowała 

działalność Związku Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” w Krotoszynie. Temat członkom 

komisji przedstawili Ewa Obal oraz Marcin Gaszek przedstawiciele związku.  

W pierwszej części przedstawiono ogólną charakterystykę Związku Międzygminnego „EKO 

SIÓDEMKA” z siedzibą w Krotoszynie, który powstał w 2013 r. Obecnie Związek Międzygminny 

„EKO SIÓDEMKA” skupia 4 gminy z województwa wielkopolskiego: Kobylin, Krotoszyn, 

Sulmierzyce, Zduny oraz 1 gminę z województwa dolnośląskiego: Cieszków. 

W związku ze wzrostem kosztów systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, wysokość 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosi od 1 marca 2022 roku 36,00 zł, a do tej 

było 29,00 zł za osobę.  

 
2 Źródło: Sprawozdanie z działalności Związku Międzygminnego „EKO Siódemka” w Krotoszynie stan na 18-03-2022 
r.  
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Od listopada 2021 r. uchwalono również nowe stawki dla nieruchomości niezamieszkałych. W 2021 

r. wpływy z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi z nieruchomości niezamieszkałych 

(firmy, sklepy, placówki oświatowe, medyczne, hotele itp.) nie pokrywały kosztów funkcjonowania 

systemu.  Tabela nr 1 zawiera stawki dla nieruchomości nie zamieszkałych. 

Tabela nr 1. Stawki dla nieruchomości nie zamieszkałych 

 

 

W związku z uchwaleniem ustawy z dnia 11 sierpnia 2021 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz ustawy o odpadach, mającej na celu 

poprawę funkcjonowania gminnego systemu gospodarki odpadami komunalnymi, w której 

zmieniono m.in. maksymalne stawki opłat. W przypadku nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, maksymalne stawki opłat, należne za odpady komunalne zbierane i odbierane w sposób 

selektywny wynoszą za jeden miesiąc 1,3% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego 

na 1 osobę ogółem za pojemniki lub worki o pojemności 120 l przeznaczone do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości; za pojemniki lub worki o mniejszej lub większej pojemności 

stawki opłat ustala się w wysokości proporcjonalnej do ich pojemności. W związku z powyższym, 

postanowiono o dostosowaniu wysokości opłat w przypadku metody, o której mowa w art. 6j ust. 3 

ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz. U. z 2021 

r. poz. 888 z późn. zm.) do ww. wartości. Zmiana ma również na celu ujednolicenie stawki opłaty za 

określoną pojemność, niezależnie od tego, czy odpady są odbierane w workach czy w pojemnikach. 
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Podwyższenie maksymalnych stawek opłat dla nieruchomości niezamieszkałych ma na celu 

umożliwienie pokrycia kosztów związanych z zagospodarowaniem odpadów z nieruchomości 

niezamieszkałych, a także zapewnienia adekwatnego partycypowania w kosztach związanych z 

zagospodarowaniem tych odpadów.  

W przypadku nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy a powstają odpady komunalne 

opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi iloczyn zadeklarowanej ilości 

pojemników lub worków przeznaczonych do zbierania odpadów komunalnych powstających na 

danej nieruchomości oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi określonej w 

stosownej aktualnie obowiązującej uchwale w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, ustalenia stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik o określonej 

pojemności.  

W ramach opłaty mieszkańcy Związku Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” mają zapewnione 

worki na odpady gromadzone w sposób selektywny, pojemniki do gromadzenia popiołu (kolor szary) 

oraz bioodpadów (kolor brązowy) oraz odbiór wszelkiego rodzaju odpadów komunalnych zgodnie z 

ustaloną w Regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie Związku częstotliwością.  

Zbiórka odpadów odbywa się w zależności od rodzaju nieruchomości:  

a) w zabudowie wielorodzinnej w systemie pojemnikowym;  

b) w zabudowie jednorodzinnej w systemie pojemnikowo-workowym.  

Od 01 lutego 2022 r. odpady odbierane są z następującymi częstotliwościami:  

a) bioodpady: – od 01 kwietnia do 30 listopada w przypadku budynków wielolokalowych – nie 

rzadziej niż raz na tydzień, w pozostałych przypadkach – nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie,  

- od 1 grudnia do 31 marca – w przypadku budynków wielolokalowych – nie rzadziej niż raz na dwa 

tygodnie, w pozostałych przypadkach co cztery tygodnie;  

b) odpady zbierane selektywnie: papier, szkło – co cztery tygodnie (dla wszystkich rodzajów 

nieruchomości zamieszkałych);  

c) odpady zbierane selektywnie: metale, tworzywa sztuczne oraz odpady opakowaniowe 

wielomateriałowe – co dwa tygodnie (dla wszystkich rodzajów nieruchomości zamieszkałych  

d) niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne: w przypadku budynków wielolokalowych nie 

rzadziej niż – co tydzień, w pozostałych przypadkach – co dwa tygodnie,  

e) popioły i żużle stanowiące odpady komunalne:  

- od 1 października do 30 kwietnia - co dwa tygodnie,  

- od 1 maja do 30 września – nie rzadziej niż raz na 6 tygodni. (dla wszystkich rodzajów 

nieruchomości zamieszkałych.  

Poza gospodarowaniem odpadami komunalnymi, do zadań Związku należy także:  

a) prowadzenie schroniska dla bezdomnych zwierząt z terenu gmin uczestników Związku,  
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b) przygotowywanie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności 

zwierząt na terenie gmin uczestników Związku na zasadach określonych w przepisach o ochronie 

zwierząt, w tym odłów bezdomnych zwierząt z terenów gmin uczestników Związku.  

W drodze przetargu nieograniczonego zadanie polegające na prowadzeniu Schroniska dla 

bezdomnych Zwierząt w Krotoszynie przy ul. Ceglarskiej 11, w tym odławianie bezdomnych 

Zwierząt z terenu Związku zostało zlecone Towarzystwu Opieki nad Zwierzętami, Oddział w 

Krotoszynie.  

 W okresie od dnia 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r. na koszt Związku Międzygminnego „Eko 

Siódemka”, schronisko prowadzone przez Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami, Oddział w 

Krotoszynie zapewniło opiekę 151 psom w tym, z gminy Zduny – 24  

W grudniu 2021 roku rozpoczęła się akcja dokarmiana kotów wolno żyjących z terenu Związku. Na 

podstawie złożonych wniosków od karmicieli, Związek przekazał 816,90 kg suchej karmy w celu 

dokarmiania 389 kotów (koszt zakupu karmy 4 918,32 zł), w tym z gminy Zduny – 50 kotów  

Zagadnienia ogólne  

Odpady komunalne na terenie Związku powstają głównie w gospodarstwach domowych, ale również 

na terenach nieruchomości niezamieszkałych, jak: obiekty użyteczności publicznej (ośrodki zdrowia, 

szkoły) oraz infrastruktury (handel, obiekty turystyczne, usługi).  

 Właściciele nieruchomości zobowiązani są do prowadzenia selektywnego zbierania następujących 

rodzajów odpadów komunalnych:  

1) papier,  

2) metale,  

3) tworzywa sztuczne,  

4) odpady opakowaniowe wielomateriałowe,  

5) szkło,  

6) bioodpady,  

7) odpady niebezpieczne,  

8) przeterminowane leki i chemikalia,  

9) odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym w 

wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu poziomu 

substancji we krwi, w szczególności igieł i strzykawek;  

10) zużyte baterie i akumulatory,  

11) zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny,  

12) meble i inne odpady wielkogabarytowe,  

13) odpady budowlane i rozbiórkowe,  

14) zużyte opony,  
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15) popiół i żużel stanowiący odpady komunalne.  

W 2022 r. zostały podpisane następujące umowy:  

- w dniu 01 marca 2022 r. na świadczenie usług odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości gmin Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA, Cz. III: Odbiór 

 i zagospodarowanie odpadów z PSZOK w miejscowościach: Krotoszyn, Kobylin, Sulmierzyce  

i Zduny, pomiędzy Związkiem a Konsorcjum firm:  

1)  Przedsiębiorstwem Oczyszczania Miasta EKO Sp. z o.o. z siedzibą w Kaliszu przy ulicy Zjazd 

23, 62-800 Kalisz,  

2)  Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Krotoszynie, z siedzibą 

w Krotoszynie, ul. Rawicka 41, 63-700 Krotoszyn, w imieniu którego działa: Przedsiębiorstwo 

Oczyszczania Miasta EKO Sp. z o.o., ul. Zjazd 23, 62-800 Kalisz – lider konsorcjum.  

- Od dnia 1 kwietnia 2022 r. usług odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych z terenu 

Gmin: Cieszków, Kobylin, Sulmierzyce i Zduny świadczy konsorcjum firm:  

1/. Chemeko – System Sp. z o.o. Zakład Zagospodarowania Odpadów ul. Jerzmanowska 6A, 54-519 

Wrocław – Lider Konsorcjum  

2/. Grupa KOSZ Sp. z o.o. Wszewilki, ul. Sulmierzycka 51, 56-300 Milicz – Partner Konsorcjum 

W gminie Zduny odpady z nieruchomości odbierać będzie nowa firma - Grupa Kosz. Umowa na 

odbiór odpadów została podpisana na rok.  

W ramach umowy operator zapewnia kosz na bioodpady i popiół. Trwają negocjacje, aby nowy 

operator podstawił pojemniki na szkoło zamiast worków. Pani Prezes wyjaśniła, że w lipcu 2021 r. 

EKO Kalisz zaoferował, że podstawi kosze na szkło dla każdej nieruchomości ze względu 

bezpieczeństwa swoich pracowników.  

Pani Prezes poinformowała, że będzie wniosek do programu Polski Ład na zakup pojemników na 

bioodpady i popiół, aby wraz ze zmianą operatora uniknąć perturbacji „koszowych.” 

Pan Marcin Gaszek zwrócił uwagę, że potrzebne są rozwiązania systemowe, które zobowiąże 

producentów opakowań do ponoszenia kosztów utylizacji zużytego opakowania, wtedy byłoby ich 

zdecydowanie mniej.  

W trakcie dyskusji poruszono również kwestię wysokości zniżki za samodzielne kompostowanie 

bioodpadów oraz zwolnień za opłaty za odpady dla uchodźców z Ukrainy.  

Na chwile obecną nie ma możliwości prawnych zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla obywateli z Ukrainy ze względu na brak podstaw prawnych do zastosowania 

takiego zwolnienia. Natomiast przetłumaczona na język ukraiński ulotka o segregacji odpadów.  

W toku dyskusji radni pytali o oznakowania koszy, o edukację mieszkańców co w jakim worku 

powinno się znajdować.  
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Zastępca Kierownika wyjaśnił, że kosze powinny być oznakowane tylko naklejkami łatwo 

zdzieralnymi, bo kubły po zakończeniu umowy są wykorzystywane w innych miejscowościach.  

W przypadku kradzieży pojemnika należy zgłosić fakt na policje i na podstawie zgłoszenia na policje 

operator podstawia nowy kosz.  

Powstał profil na fb EKO SIÓDEMKI, na którym umieszczane są na bieżąco informacje dotyczące 

segregacji odpadów i działalności związku.  

Punkty selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych  

Związek Międzygminny „EKO SIÓDEMKA” w latach 2019-2021 realizował przedsięwzięcie pn. 

„Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA”  

Celem projektu była budowa systemu nowoczesnych Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych wraz z punktami odbioru i przygotowania odpadów do ponownego użycia. PSZOK-i 

służyć mają mieszkańcom gmin Związku Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” i powstały na 

terenie gmin:  

1. Rzemiechów (nr działki 968/3, gm. Kobylin) czynny jest w poniedziałki, środy i piątki w godzinach 

08:00 – 15:00 oraz pierwszą sobotę miesiąca w godzinach 08:00 – 13:00,  

2. Krotoszyn, ul. Ceglarska (nr działki 3750/6) czynny jest w poniedziałki, środy i piątki w godzinach 

08:00 – 15:00 oraz drugą sobotę miesiąca w godzinach 08:00 – 13:00,  

3. Sulmierzyce, ul. Starokościelna 3 czynny jest w środy w godzinach 08:00 – 15:00 oraz trzecią 

sobotę miesiąca w godzinach 08:00 – 13:00,  

4. Zduny, ul. Jutrosińska czynny będzie we wtorki w godzinach 10:00 - 17:00, czwartki w godzinach 

08:00 – 15:00 oraz czwartą sobotę miesiąca w godzinach 08:00 – 13:00; telefon: 533 914 024; 

Głównym zadaniem PSZOK-ów jest uzupełnienie funkcjonującego na terenie gmin Związku 

Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 

Dodatkową funkcją PSZOK-ów jest zbieranie i przekazywanie kolejnym użytkownikom 

przedmiotów używanych, tzw. „drugie życie”.  

W punktach selektywnego zbierania odpadów komunalnych przyjmowane są następujące frakcje 

odpadów komunalnych pochodzące od właścicieli nieruchomości:  

a) papier i tektura (w tym opakowania),  

b) tworzywa sztuczne (w tym opakowania),  

c) opakowania ze szkła bezbarwnego,  

d) opakowania ze szkła kolorowego  

e) szkło inne niż opakowaniowe (w tym szkło płaskie okienne),  

f) opakowania wielomateriałowe,  

g) drewno, w tym stolarka okienna i drzwiowa,  
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h) styropian opakowaniowy,  

i) metale (w tym opakowania),  

j) popioły i żużle z palenisk domowych,  

k) odpady ulegające biodegradacji, ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów,  

l) meble i inne odpady wielkogabarytowe,  

m) zużyte opony (od samochodów osobowych),  

n) zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny,  

o) zużyte baterie i akumulatory,  

p) lampy fluorescencyjne i inne odpady zawierające rtęć w tym termometry,  

q) chemikalia (oleje, tłuszcze, farby, tusze, detergenty, kleje, lepiszcze, żywice),  

r) przeterminowane leki,  

s) środki ochrony roślin,  

t) kwasy, alkalia, rozpuszczalniki,  

u) opakowania z pozostałościami niebezpiecznymi,  

v) odpady budowlane i rozbiórkowe (gruz betonowy, ceglany, zmieszane odpady z budowy),  

w) odpady niekwalifikujące się do odpadów medycznych powstałych w gospodarstwie domowym w 

wyniku przyjmowania produktów leczniczych w formie iniekcji i prowadzenia monitoringu poziomu 

substancji we krwi, w szczególności igieł i strzykawek pochodzące wyłącznie z gospodarstw 

domowych należy umieszczać w odpowiednio oznaczonych pojemnikach zlokalizowanych w 

punktach selektywnego zbierania odpadów komunalnych.  

Natomiast w ilości ograniczonej przyjmowano zużyte opony oraz odpady budowlane i rozbiórkowe.  

Od lutego 2022 r. meble i inne odpady wielkogabarytowe odbierane są wyłącznie na Punktach 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. W przypadku zużytego sprzętu elektrycznego i 

elektronicznego mieszkańcy mogą pozbywać się go poprzez wywóz do Punktów Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych oraz podczas zbiórek w wyznaczonych przez operatora miejscach 

tzw. zbiórki mobilne.  

Wybudowane na terenie Związku Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” PSZOKI stanowią przede 

wszystkim miejsce bezpiecznego dla środowiska i ludzi oraz zgodnego z prawem, zbierania i 

magazynowania dostarczonych przez mieszkańców odpadów komunalnych. Odpady tę są następnie 

przekazywane zgodnie z hierarchią postępowania z odpadami do ponownego użycia, recyklingu oraz 

odzysku.  

Poza tą podstawową funkcją PSZOK- i pełnią również funkcję:  

• edukacyjną i informacyjną – na temat:  

• zasad funkcjonowania PSZOK i całego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie 

Związku,  
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• hierarchii postępowania z odpadami,  

• zapobiegania powstawaniu odpadów,  

ponieważ na terenie każdego z PSZOKÓW powstała ścieżka edukacyjna, wyposażona w tablice 

edukacyjne, pokazowe kompostowniki oraz pojemniki do segregacji odpadów komunalnych. Jest to 

miejsce dedykowane przede wszystkim najmłodszym mieszkańcom Związku Międzygminnego 

„EKO SIÓDEMKA”, w którym w przystępny sposób mogą zdobywać wiedzę na temat 

prawidłowego postępowania z odpadami.  

a) ponownego wykorzystania odpadów oraz zapobieganie powstawaniu odpadów – w każdym z 

PSZOKów powstało „pomieszczenie na przedmioty do ponownego użycia”, w którym przewidziana 

jest:  

b) zbiórka przedmiotów przeznaczonych do ponownego użycia, które przekazywane będą 

zainteresowanym mieszkańcom,  

c) naprawa (przygotowanie do ponownego użycia) przedmiotów i odpadów wielkogabarytowych 

nadających się do ponownego wykorzystania, które również przekazywane będą zainteresowanym 

mieszkańcom.  

d) na terenie PSZOKU w Rzemiechowie (gmina Kobylin) powstała kompostowania bioodpadów, do 

której trafi znaczna część odpadów zielonych z terenu Związku.  

Realizacja budowy PSZOK-ów została zakończona w listopadzie 2021 r. PSZOKI w Zdunach i 

Sulmierzycach rozpoczęły przyjmowanie odpadów z końcem listopada, natomiast uruchomienie 

PSZOKów w Krotoszynie i w Rzemiechowie nastąpiło w styczniu 2022 r.  

Pierwotny PSZOK w Krotoszynie znajdujący się na ul. Ceglarskiej od 17.10.2020 roku został 

zamknięty. W 2021 r. podmiot wybrany w drodze przetargu rozpoczął procedury mające na celu 

uruchomienie nowego Punktu.  

Z posiadanych informacji wynika, że w 2021 roku wykonano zadania wchodzące w skład części 

techniczno-organizacyjnej zadania, t.j.: wydzierżawiono teren przy ul. Transportowej 11, dokonała 

niezbędnych prac przygotowawczych w celu uruchomienia PSZOK zgodnie z przepisami prawa i 

poczyniła niezbędne inwestycje obejmujące m.in. kupno kontenera biurowego, oświetlenie terenu, 

monitoring terenu oraz instalację hydrantu przeciwpożarowego. Wszelkie wymagane przepisami 

prawa wnioski zostały przez POM EKO z Kalisza złożone do odpowiednich instytucji. Na opóźnienie 

w wydaniu pozwoleń na uruchomienie PSZOK w tej lokalizacji znaczny wpływ miły z pewnością 

protesty mieszkańców ulicy Transportowej i terenów sąsiednich.  

Zgodnie z podpisaną umową na POM EKO z Kalisza naliczano karę umowną w wysokości 250,00 

zł za każdy dzień opóźnienia w uruchomieniu PSZOK-u. W związku z tym, do dnia 31.01.2022 r. 

opóźnienie w wykonaniu obowiązku dot. uruchomienia PSZOK-u w Krotoszynie wyniosło 401 dni, 

do ww. podmiotu wysłano wezwanie do zapłaty kary umownej w łącznej kwocie 100 250,00 zł.  
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Inwestycje prowadzone przez Związek w 2021 roku  

W latach 2019-2021 Związek realizował inwestycję pn. „Budowa i modernizacja Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie 

Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA”. Celem projektu była budowa systemu 

nowoczesnych Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych wraz z punktami odbioru i 

przygotowania odpadów do ponownego użycia. PSZOK-i od 2022 roku służą mieszkańcom gmin 

Związku Międzygminnego „EKO SIÓDEMKA” i zostały uruchomione na terenie gmin: Krotoszyn, 

Kobylin, Sulmierzyce oraz Zduny.  

W ramach inwestycji zostały zawarte następujące kontrakty i umowy:  

- Dnia 23.01.2020 r. w wyniku wyboru wykonawcy w trybie przetargu nieograniczonego 

przeprowadzonego zgodnie z przepisami ustawy Prawo zamówień publicznych zawarta została 

umowa na zaprojektowanie i wykonanie robót budowlanych w ramach projektu „Budowa i 

modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA”. W postępowaniu 

przetargowym złożone zostały 4 oferty, z których najkorzystniejsza opiewała na kwotę 4 387 410,00 

zł. Wykonawcą robót budowlanych w ramach inwestycji była firma K2 Inżynieria Adam Kowalski z 

Bonikowa.  

- W wyniku wyboru wykonawców w trybie przetargu nieograniczonego przeprowadzonego zgodnie 

z przepisami ustawy Prawo zamówień publicznych zawarte zostały następujące umowy z 

wykonawcami na „Dostawę sprzętu i wyposażenia w ramach projektu „Budowa i modernizacja 

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie 

Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA”, tj.  

1. Dnia 29 grudnia 2020r. podpisano umowę z firmą „W&W design Katarzyna Kaczmarczyk” na 

„Dostawę sprzętu i wyposażenia w ramach projektu „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku 

Międzygminnego EKO SIÓDEMKA” - cz. III dostawa mebli i innego wyposażenia pomieszczeń 

PSZOK – w ramach umowy Wykonawca zobowiązany był dostarczyć meble biurowe oraz inne 

wyposażenie niezbędne w pomieszczeniach socjalno-biurowych dla poszczególnych Punktów 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Wartość kontraktu opiewała na kwotę 26 095,68 zł 

brutto.  

2. Dnia 12 lutego 2021r. podpisano umowę z firmą „POLSAD Jacek Korczak” na Dostawę sprzętu i 

wyposażenia w ramach projektu „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO 

SIÓDEMKA” - cz. I Dostawa sprzętu do obsługi poszczególnych PSZOK (ciągnik z osprzętem) – w 

ramach umowy Wykonawca zobowiązany był dostarczyć Ciągnik wraz z niezbędnym osprzętem tj. 
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ładowaczem czołowym, przerzucarką boczną, zamiatarką, pługiem śnieżnym. Sprzęt ten 

wykorzystywany będzie na terenie PSZOK-u w Rzemiechowie m.in. do obsługi kompostowni 

odpadów zielonych. Wartość kontraktu opiewała na kwotę 522 222,35 zł brutto;  

3. Dnia 9 lutego 2021 r. podpisano umowę z firmą Polskie Pojemniki Sp. z o.o. na Dostawę sprzętu 

i wyposażenia w ramach projektu „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO 

SIÓDEMKA” - cz. II  

Dostawa kontenerów i pojemników na odpady z oznaczeniami – w ramach umowy Wykonawca 

zobowiązany był dostarczyć kontenery i pojemniki służące do gromadzenia różnych frakcji odpadów 

segregowanych na poszczególnych PSZOK-ach. Wartość kontraktu opiewała na kwotę 343 772,70 

zł brutto;  

4. Dnia 9 lutego 2021r. podpisano umowę z firmą Jotkel Sp. z o.o. na Dostawę sprzętu i wyposażenia 

w ramach projektu „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych 

wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA” - cz. IV 

Dostawa wyposażenia pomieszczeń magazynowo-warsztatowych – w ramach umowy Wykonawca 

zobowiązany był dostarczyć m.in. regały i stoły warsztatowe, niezbędne narzędzia warsztatowe, wagi 

przemysłowe, artykuły bhp wykorzystywane w pomieszczeniach magazynowo-warsztatowych na 

poszczególnych PSZOK-ach. Wartość kontraktu opiewała na kwotę 52 557,41 zł brutto;  

5. Dnia 10 lutego 2021r. podpisano umowę z firmą „MAGRA Hubert Konopka” na Dostawę sprzętu 

i wyposażenia w ramach projektu „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO 

SIÓDEMKA” - cz. V Dostawa sprzętu do obsługi poszczególnych PSZOK (rębak do gałęzi, kosiarki 

i kosy do trawy) – w ramach umowy Wykonawca zobowiązany był dostarczyć kosiarki i kosy do 

trawy na potrzeby wszystkich PSZOKÓW oraz rębak do gałęzi na potrzeby PSZOK-u w Kobylinie. 

Wartość kontraktu opiewała na kwotę 26 600,00 zł brutto;  

Finansowanie realizacji inwestycji  

Związek Międzygminny „EKO SIÓDEMKA’” uzyskał dofinansowanie na realizację projektu z 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020, Priorytet II Ochrona Środowiska, 

w tym adaptacja do zmian klimatu działanie 2.2 Gospodarka Odpadami Komunalnymi w wysokości 

85% kosztów kwalifikowanych. Umowa o dofinansowanie zawarta została pomiędzy Związkiem a 

Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej dnia 28 marca 2019 r.  

Następnie, 17 lutego 2020 r. w Krotoszynie pomiędzy Związkiem a Narodowym Funduszem 

Ochrony Środowiska (Instytucją Wdrażającą) został podpisany aneks do umowy o dofinansowanie 

Projektu pn. „Budowa i modernizacja Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych wraz z 

infrastrukturą towarzyszącą na terenie Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA”. Na mocy 
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podpisanego aneksu zwiększone zostało dofinansowanie na realizację Projektu do kwoty: 3 922 

494,49 PLN. Całkowity koszt realizacji Projektu po przeprowadzonych postępowaniach 

przetargowych wynosił bowiem: 5 676 080,26 PLN.  

Ostatecznie, po zakończeniu i posumowaniu wszystkich wydatków zrealizowanych w ramach 

projektu, jego wartość oraz wartość uzyskanego dofinansowania zamknęły się w kwotach:  

- Całkowity koszt realizacji projektu: 5 657 694,82 PLN  

- Wartość kosztów kwalifikowanych: 4 603 155,14 PLN  

- Wartość dofinansowanie: 3 912 681,86 PLN  

Koszty poniesione w związku z odbieraniem, odzyskiem, recyklingiem i unieszkodliwianiem 

odpadów komunalnych  

Zgodnie z art. 6r ust.2 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach „Z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty:  

1) odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych;  

2) tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych;  

3) obsługi administracyjnej tego systemu;  

4) edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi.”.  

Koszty poniesione w związku z odbieraniem, odzyskiem, recyklingiem i unieszkodliwianiem 

odpadów komunalnych w podziale na wpływy, wydatki i nadwyżki z lat ubiegłych z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, kształtują się następująco:  

1. Wpływy z tyt. opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 21 187 910,18 zł,  

2. Wydatki poniesione na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych 20 953 403,09 zł,  

3. Nadwyżka z lat ubiegłych 622 258,10 zł.  

Ww. wartości nie obejmują:  

1. W zakresie wpływów:  

a) zaległości podatkowych z tyt. nieopłacenia przez właścicieli nieruchomości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi (na dzień 31.12.2021 r. w wysokości 1 392 018,45 zł)  

b) innych wpływów na rzecz Związku np. dopłaty w kwocie 2 000 000,00 zł na pokrycie kosztów 

działalności bieżącej przez uczestników Związku  

c) środków przeznaczonych na inwestycje.  

2. W zakresie wydatków:  

a) edukacji ekologicznej – ze względu na obostrzenia związane z epidemią COVID -19 Związek w 

2021 roku nie prowadził działań związanych z edukacją ekologiczną;  
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b) wydatków związanych z pokryciem kosztów administracyjnych m.in wynagrodzenia i pochodne 

od płac pracowników Związku, usługi pozostałe oraz zakup materiałów związanych z 

funkcjonowaniem biura Związku,  

c) wydatków na zadanie inwestycyjne.  

 

INFORMACJE DODATKOWE  

Zgodnie ze złożonymi przez właścicieli nieruchomości 

deklaracjami o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, wg. stanu na 15 marca 2022 r. na 

terenie Związku zamieszkiwało 55652 osoby. Dane te 

kształtują się następująco: l. osób z deklaracji  

ilość osób ze zniżką za 

samodzielne kompostowanie 

bioodpadów  

% udział zniżek w całkowitej 

ilości osób z deklaracji  

CIESZKÓW  4193  749  17,86%  

KOBYLIN  7635  1481  19,40%  

KROTOSZYN  34619  3945  11,40%  

SULMIERZYCE  2725  346  12,70%  

ZDUNY  6480  1054  16,27%  

SUMA  55652  7575  

Do odpadów, które są najbardziej kosztotwórcze dla systemu gospodarki odpadami należą w 

szczególności niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne oraz odpady biodegradowalne. 

Na przestrzeni ostatnich kilku lat można wskazać na stopniowy wzrost wszystkich frakcji zbieranych 

z terenu Zdun w okresie 2015 – 2021. 

Porównując dane z 2020 oraz 2021 r. widać, że masy odpadów komunalnych zmieszanych pozostały 

na zbliżonym poziomie oraz odnotowano spadek masy odpadów zbieranych selektywnie  

od 5% do 22%. 

Tabela nr 2. Porównanie masy odpadów na poszczególne frakcje dla gminy Zduny w latach 2020-2021  

FRAKCJA 2020 2021 RÓŻNICA 

odpady zmieszane  1402,0100  1335,5800  4,74%  SPADEK  
popiół  313,1100  347,8800  11,10%  WZROST  

tworzywa  202,5800  175,4200  13,41%  SPADEK  

szkło  201,2200  190,5600  5,30%  SPADEK  

papier  67,1400  52,2400  22,19%  SPADEK  

bio  647,9600  664,8603  2,54%  WZROST  

wielkogabaryty  Brak odniesienia do 

2020 roku  

101,6800  X 

SUMA  2834,0200  2868,2203  1,19%  WZROST  

  

Mieszkańcy mają problem z segregacją odpadów, która jest prowadzona tylko częściowo albo nie 

jest prowadzona w ogóle. Należy tutaj wskazać, iż wzorem innych krajów, celem właścicieli 

nieruchomości winno być samodzielne wydzielanie odpadów podlegających segregacji, a nie celowe 

wrzucanie ich do pojemnika na odpady zmieszane oraz przysypywanie ich z wierzchu odpadami 

zmieszanymi z przekonaniem, że podmiot odbierający odpady ich nie znajdzie. Wiele niekorzystnych 

rzeczy wynika z ignorowania przez niektórych mieszkańców prawidłowego sposobu segregowania 
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odpadów - osoby te patrzą na cały system zbiórki przez pryzmat kilkunastu lat wstecz, kiedy system 

ograniczał się wyłącznie do wystawienia pojemnika z odpadami komunalnymi zmieszanymi, w 

którym znajdowało się wszystko. Dopóki osoby te nie zmienią podejścia, i nie zaczną traktować 

odpadów jako źródła surowców, które trzeba odzyskać i odpowiednio zagospodarować, to będzie na 

tym cierpiało środowisko oraz budżety gmin i mieszkańców. Zmiana sposobu myślenia jest podstawą 

do jakichkolwiek dalekosiężnych działań, i to w pierwszej kolejności właściciele nieruchomości 

powinni zweryfikować sposób, w jaki gromadzą odpady na terenie swojej nieruchomości. 

Aktualnie recykling jest jednym z ważniejszych elementów gospodarki krajów rozwiniętych 

umożliwiającym wytwarzanie nowych produktów przy użyciu znacznie mniejszej ilości energii  

i surowców, których zasoby są ograniczone. Dzięki recyklingowi zmniejsza się emisja szkodliwych 

substancji do środowiska. Aktualnie przetwarzanie odpadów i inwestowanie w odnawialne źródła 

energii należą do najprężniej rozwijających się sektorów. Segregowanie odpadów przynosi także 

korzyści finansowe. Pozbywanie się odpadów jedynie w formie zmieszanej bezpośrednio warunkuje 

wyższą opłatę za ich odbiór. Składowanie to najgorsza metoda zagospodarowania odpadów, 

marnotrawstwo surowców i potencjalne niekorzystne oddziaływanie na środowisko dla ludności 

lokalnej.” 
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